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Förslag till dagordning vid PRO-distriktets årsmöte 2020/2021 
 
Tid: Torsdagen den 20 maj 2021 kl. 09.30 – 13.30 
Plats: via Teams 
 
08.45 - 09.30 Insläpp  
09.30 - 13.30 Förhandlingar (kort bensträckare vid lämpligt tillfälle) 
 

Förslag till Dagordning: 
 

1 Hälsningsanförande och mötets öppnande 
2 Parentation 
3 Upprop och fastställande av röstlängd  s. 3  
4 Kallelse enligt stadgarna 
5 Fastställande av dagordning 

 
6 Val av två mötesordförande  s. 31  
7 Val av två sekreterare   s. 31   
8 Val av två protokolljusterare   
9 Val av två rösträknare    

 
10 Verksamhets- och ekonomiska berättelser för  

 2019     s. 4 - 17 

 2020    s. 20 - 29 

11 Revisorernas berättelser för  

 2019     s. 18 

 2020    s. 30 

12 Fastställande av resultat- och balansräkningar 
13 Beslut om underskott/överskott 
14 Beslut om ansvarsfrihet 

 
15 Val av styrelse och ersättare  s. 31 
16 Val av revisorer och ersättare  s. 31 
17 Val till PROs representantskap  s. 31  

 18 Val till PRO Västra Götaland  s. 31 
 19 Val till ombud ABF Västra Götaland  s. 31 
   

20 Årsmötets val av valberedning 
 

 21 Inkomna motioner   s. 19  
 

22 Eventuella uttalanden 
 

23 Avtackningar    
 

24 Verksamhetsplan 2021   s. 32-33  
 25 Avgift för 2021 (fastställande av distriktsstyrelsens beslut) 
 26 Arvoden för 2021   s. 34  
 27 Budget 2021    s. 35  
   
 28 PRO aktuellt 
 29 Avslutning 
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Deltagare:  
Styrelseledamöter * Styrelseersättare Distriktskontoret 

Ove Göransson Ingegerd Helén Lena Törnquist 

Ingrid Duwe Frank Olsson  

Kerstin Granberg Maj-Lis Jurcic Revisorer 

Kjell Virhammar Inger Eriksson Monica Andreasson 

Jan-Erik Christensen  Åke Nygren 

Leif Gabrielsson Övriga  

Ulla-Britt Winkler Gun Dahl Valberedningen 

Bill Johansson Ann-Christine Friberg Thore Berntsson 

Kersti Nilsson Britt-Marie Nordin Eva Berg 

 Kent Nilde  

 Olan Jakobsson  

   

   

* Ingår i röstlängd 
 
 

OMBUDSFÖRTECKNING (tillika röstlängd) 
BJÖRKETORP BOHUS-MALMÖN BRASTAD 
Berit Lindberg Gert Larsson Sven Forsberg 
   

BRODALEN FORSHÄLLA HAMBURGSUND- 
FJÄLLBACKA 

Lena Rydenstam Irene Börjesson  
   

HENÅN HERMANSBY HUNNEBOSTRAND 
 Bengt Eklund Ted Eriksson 
   

HÄRRYDA KAPRIFOLEN KUNGSHAMN 
Göran Fohlin Eva Nilsson Gunnar Lundqvist 
   

KUNGÄLV KÅLLERED LANDVETTER 
Berndt Nordqvist Ingierd Norder Göran Andersson 
   

LINDOME LYSEKIL MORLANDA 
Thore Hanson Christer Höglind Gunhild Simonsson 
   

MUNKEDAL MÖLNDAL MÖLNLYCKE 
Lena Jansson Marie-Louise Lindholm Karin Abrahamsson 
   

SKAFTÖ SKOGSLYCKAN SKREDSVIK 
 Håkan Magnusson Kenth Albinsson 
   

SMÖGEN STALA STENUNGSUND 
Jan Ulvemark  Iréne Sjödin 
   

STRÖMSTAD SÄVEDALEN TANUM 
Marita Ekeroth Thomas Jägebratt Siv-Britt Söderback 
   

TJÖRN UDDEVALLA- 
LJUNGSKILE 

YTTERBY 

Lars Angelin Jan Gunnarsson Yvonne Byberg 
   

ÖCKERÖ-ÖARNA   
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2019    
 
Styrelsen för Bohusläns PRO-distrikt får härmed lämna berättelse över verksamheten  
under 2019. 
 
Styrelsen har bestått av  
 
Ordinarie 
Ordförande  Ove Göransson PRO Munkedal 
V ordförande   Ingrid Duwe  PRO Landvetter 
Kassör  Rosalie Sanyang PRO Tjörn 
Sekreterare  Kjell Virhammar PRO Morlanda  
Studieorganisatör Berit Hedlin  PRO Stenungsund  
Ledamöter:  Leif Gabrielsson PRO Smögen     
  Ulla-Britt Winkler PRO Stenungsund 
  Bill Johansson PRO Lindome 
  Kersti Nilsson PRO Kungshamn 
 
Ersättare  Christer Ahlén PRO Stenungsund 
  Ingegerd Helén PRO Mölnlycke 
  Frank Olsson PRO Lysekil 
  Åke Nygren  PRO Tanum 
  Maj-Lis Jurcic PRO Smögen 
  Inger Eriksson PRO Morlanda 
 
   
Arbetsutskott Ove Göransson PRO Munkedal 
  Ingrid Duwe  PRO Landvetter 
  Rosalie Sanyang PRO Tjörn  
   
 
Revisorer   
Ordinarie  Monica Andreasson PRO Skogslyckan 
  Kerstin Granberg PRO Skogslyckan 
 
Ersättare  Lars Magnusson PRO Tanum 
  Ulla Andersson PRO Tjörn 
 
Valberedning 
Sammankallande Thore Berntsson PRO Morlanda 
  Sverre Palm  PRO Tanum 
  Eva Berg  PRO Mölndal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: Ateljé Karlheden 
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Distriktets representanter i andra organisationer: 
 
PROs Representantskap 
Ove Göransson   ordinarie 
Ingrid Duwe    ordinarie 
 
Leif Gabrielsson   ersätter Ove Göransson 
Christer Ahlén   ersätter Ove Göransson 
Ulla-Britt Winkler   ersätter Ingrid Duwe 
Kersti Nilsson   ersätter Ingrid Duwe 
 
Ombud till ABF Västra Götaland 
Berit Hedlin    ordinarie 
Kersti Nilsson   ersättare 
 
Västra Götalands styrelse 
Ove Göransson   ordinarie   
Leif Gabrielsson   ersättare 
 
RPR Regionens pensionärsråd 
Ove Göransson   ordinarie 
Leif Gabrielsson   ersättare 
Ulla-Britt Winkler   ersättare 
 
LPR Norra 
Hans Karlsson   PRO Strömstad  ordinarie  
Britta Ryberg                       PRO Brodalen  ersättare  
Vivianne Gustavsson   PRO Kungshamn  ordinarie  
Bert Claesson   PRO Munkedal  ersättare  
Marianne Jensen-Törnqvist                      PRO Skredsvik  ordinarie  
Marianne Svedberg   PRO Skredsvik  ersättare                      
 
LPR Västra    
Anita Tymberg   PRO Kungälv ordinarie 
Christer Ahlén   PRO Stenungsund ersättare 
Christiane Williamson   PRO Tjörn  ordinarie 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund ersättare 
Ingierd Norder   PRO Kållered ordinarie 
Birgitta Berntsson   PRO Landvetter ersättare  
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Medlemsantalet 
Distriktets medlemsantal vid årsskiftet är 11 851 medlemmar (huvudmedlemskap), vilket är en 
minskning med 133. 
 
Styrelsesammanträden 
Under verksamhetsåret har styrelsen haft nio protokollförda sammanträden. 
 
Arbetsutskottet har haft nio protokollförda sammanträden. 
 
Föreningar 
Distriktet hade 35 föreningar, men då PRO Partille lade ner sin verksamhet under 2019 är det 
vid årets slut 34 föreningar. 
 
Föreningarna är stommen i distriktet, därför måste distriktet värna och sköta kontakterna oss 
emellan på ett sätt som upplevs positivt från föreningarna. Det arbete distriktet lagt ned på 
bland annat höjningen av de kommunala bidragen är en sådan sak som vi hoppas skall ge 
resultat under 2020. 
 
När föreningarna har olika aktiviteter kan de behöva olika former av stöd. Det kan vara att vi 
betalar hyran för den lokal som skall användas, eller att vi hjälper till med utrustning och 
personal. Föreningarna skall veta att distriktet hjälper till i så stor utsträckning som möjligt. 
 
Samorganisationer  
HÄRRYDA med föreningarna Härryda, Landvetter, Mölnlycke, Björketorp 
LYSEKIL med föreningarna Brastad, Brodalen, Lysekil, Skaftö 
SOTENÄS med föreningarna Smögen, Bohus-Malmön, Hunnebostrand, Kungshamn 
UDDEVALLA med föreningarna Forshälla, Skredsvik, Skogslyckan, Uddevalla/Ljungskile 
 
Samrådsgrupper 
KUNGÄLV med föreningarna Hermansby, Kungälv, Ytterby 
MÖLNDAL med föreningarna Kållered, Lindome, Mölndal 
ORUST med föreningarna Henån, Morlanda, Stala 
PARTILLE med föreningarna Partille, Sävedalen (del av 2019) 
TANUM med föreningarna Hamburgsund/Fjällbacka, Tanum 
 
Ensamföreningar (kommuner med endast en förening) 
MUNKEDAL  
STENUNGSUND  
STRÖMSTAD 
ÖCKERÖ-ÖARNA 
 
Distriktsmöten  
 
Årsmötet 
Årsmötet 2019 genomfördes på Ljungskiles Folkhögskola den 25 april. För underhållningen 
svarade Solveigkören från PRO Morlanda.  

Vice ordförande Ingrid Duwe hälsade välkommen till ombuden 
från föreningarna, samorganisationerna, revisorer, valbered-
ningen och de inbjudna gästerna, Viking Slottner PRO Göteborg, 
samt Kerstin Karlsdotter PRO Skaraborg och Seija Vääninen 
PRO Skaraborg.  
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Ingrid gjorde en återblick på 2018 och påminde om oroshärdarna i världen, såsom krig och 
klimatförändringar. Hon talade även om den extrema värmebölja vi hade i Sverige, liksom 
valet, som resulterade i att Sverige inte fick en ny regering förrän 2019. Hon informerade 
också om beslutet som distriktet fattat, att flytta de flesta kurserna till de egna lokalerna i 
Uddevalla. Detta har inneburit lägre kostnader och färre inställda kurser. Tidigare var många 
kurser förlagda till Ljungskile Folkhögskola.  

Ett faddersystem har utvecklats där distriktets styrelsemedlemmar tar ansvar för servicen till 
ett antal föreningar var.  

Ingrid avslutade med att poängtera de två stora utmaningar vi stod inför 2019. Det ena var att 
öka vår försäljning av trippelskrapslotter, det andra var att öka vårt medlemsantal. 

Höstmötet 
2019 års höstmöte hölls på Tanumstrand torsdagen den 21 
november med ett hundratal medlemmar närvarande. För 
kulturinslaget svarade Wästbälgarna från Tanum. 
 
Ordförande hälsade alla ombud från föreningarna, sam-
organisationerna, revisorer, valberedning och vår gäst från 
PRO Göteborg, Tommy Emanuelsson - ordförande i PRO Göteborg men även ledamot av RO, 
hjärtligt välkomna.  
 
Då Tommy ingår i den grupp som tillsatts av RO för att utreda en stor förändring av orga-
nisationens inre struktur, höll han en redovisning om innehållet i den enkät som alla distrikt, 
samorganisationer och föreningar får möjlighet att genomföra. Detta tillfälle för medlemmarna 
att delta och påverka förändringsarbetet i så stor omfattning inom PRO, har aldrig tidigare 
förekommit. 
 
Bilden av PRO 
Insatserna för att öka intresset för PRO bland pensionärer har fortsatt under förra året.  I detta 
syfte genomfördes bland annat en medlemsvärvarkampanj i oktober månad. Samtidigt är den 
fortlöpande verksamheten i PRO-föreningarna helt avgörande för hur bilden av PRO ska se ut.  
 
Många medlemmar ger PRO:s påverkansarbete ökad tyngd. Att PRO deltar på seniordagar, 
anordnar utåtriktade aktiviteter och medverkan i media bidrar till att bilden ska vara tydlig av 
PRO som en stabil, spännande och ansvarstagande organisation. 
  
Under 2019 kan PRO konstatera att skatten mellan lön och pension har utjämnats ytterligare. 
För pensionärer som behöver bostadstillägg och/eller garantipension har villkoren blivit bättre.  
 
I Västra Götaland har beslut tagits om att under 2020 införa gratis vaccination mot influensa. 
Initiativ har också tagits för att klargöra förutsättningar för dels en fast vårdkontakt på vård-
centraler dels ett kostandasfritt besök hos tandhygienist för pensionärer. De här exemplen är 
resultat av, bland annat, PRO:s påverkansarbete. 
  
Kartläggningen av kommunernas stöd till pensionärsorganisationerna inom PRO-distriktets 
geografiska område fullföljdes under året. Årsmötet 2019 antog ett uttalande om detta, och 
krävde att stödet ökar med 10 kr per pensionär i kommunerna. Även höstmötet beslutade om 
ett likartat uttalande. Kartläggningen och uttalandena har flöjts upp av skrivelser till 
kommunerna och vissa mediala insatser har också vidtagits.  
 
På samma sätt förhåller det sig med köerna inom sjukhusvården. Den så kallade vårdgarantin 
fungerar inte. Detta har varit föremål för både medieinitiativ och en ständigt återkommande 
punkt på dagordningen för LPR och RPR. I det senare har även ett seniorkort för äldre i Västra 
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Götaland stått högt upp på agendan i en tid då en ny zonindelning ska genomföras och en 
översyn äga rum av biljett- och prissystemet inom kollektivtrafiken.  I samarbete med de andra 
PRO-distrikten i Västra Götaland har PRO-distriktet medverkat till en skrivelse till ledningen för 
regionen om ett seniorkort i kollektivtrafiken. De här olika initiativen har återspeglats på ett 
mycket tydligt sätt även i PRO-distriktets informations- och opinionsbildande arbete.  
 

BESKRIVNING AV VERKSAMHETEN 
 
Regionala pensionärsrådet RPR 
I det regionala pensionärsrådet har PRO Bohuslän representerats av Ove Göransson som 
ordinarie ledamot och Leif Gabrielsson som ersättare.  

De fem PRO-distrikten inom Västra Götalands Regionen träffas regelbundet för att komma 
överens om gemensamma frågor att ta upp med den politiska ledningen. En tid före ordinarie 
sammanträden.  

Under 2019 har vi förutom de tidigare ställda frågorna, kollektivtrafiken, fria pensionärsresor, 
fri vaccination för 65+ och patientsäkerheten. Frågor som för oss fortfarande är aktuella väckt 
frågorna om: utvärdering av Rehabreformen, på grund av många klagomål. Varför har 
regionen egen larmcentral men även avtal med SOS Alarm? Detta skapar problem vid 
alarmering. Har personer med privat sjukförsäkring förtur till vården? Vad görs för att hålla 
vårdgarantins 90 dagar? Varför stänger man en del rehab-bassänger?  

Lokala pensionärsråden LPR  
Regionen har fem Hälso- och sjukvårdsnämnder. Av dessa fem berörs vi av två, Västra och 
Norra Hälso- och sjukvårdsnämnderna.  

En fråga som har varit aktuell under året är digitaliseringen, där du till exempel kan ha kontakt 
med sjuksköterska via monitor, eller egenmonitorering i hemmet.  

Pensionärsföreningarna gemensamt föreslår att äldremottagningar eller årliga hälsounder-
sökningar för äldre borde inkluderas som nämndspecifikt mål i uppföljningsarbetet, eller bland 
kraven i krav- och kvalitetsboken.  

En mycket aktuell fråga är äldrepsykiatrin. Regionen har en specialmottagning i Uddevalla för 
äldrepsykiatri, där åldersgränsen för mottagning är 67 år. Bemanning är också en fråga som 
ständigt debatteras. 

Samverkan mellan PRO-distrikten  
Under året har ett utökat samarbete mellan distrikten kommit i gång. Då många frågor är av 
samma art, vilket du representerar Bohuslän eller Göteborg, ser vi nödvändigheten av ett 
närmare samarbete. I stor utsträckning sker detta via de regelbundna möten som sker före 
RPR-möten med Regionen. Men frågan har väckts om ett utökat samarbete inom till exempel 
att organisera resor och andra frågor som inte ryms i det forumet.  
  
PRO:s folkhögskola 
PRO Bohuslän är, (som alla andra distrikt), 
medlem i Folkhögskolan.  PRO riks har enligt 
tidigare kongressbeslut bildat bolag som tagit över 
anläggningen i Gysinge och Folkhögskolans 
styrelse har nu enbart ansvar för innehållet i Folk-
högskoleverksamheten.  Att samarbetet mellan 
PRO riks, Bolaget och Folkhögskolan förbättras till 
allas fördel är nödvändigt om vi ska lyckas behålla och utveckla folkbildningen och utbild-
ningsverksamheten i PRO. Här återstår betydande stora utmaningar.  
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Folkhögskolan måste ha delar av sin verksamhet vid moderskolan, men kan också utveckla 
filialverksamhet. Under 2019 har betydande studieverksamhet bedrivits i Hofors, Botkyrka, 
Husby i Stockholm och Malmö. 
 
Folkhögskolans Vänförening, som nu ska administreras av Folkhögskolan istället för som 
tidigare av PRO riks, inbjuder också samtliga PRO-föreningar att bli medlemmar. 
 
Studiekommittén    
Berit Hedlin (sammankallande)           PRO Stenungsund  
Kersti Nilsson   PRO Kungshamn 
Lis-Britt Berring   PRO Kungshamn 

Studiekommittén har under året arbetat med planering och 
utvärdering av distriktets utbildningsverksamhet med hjälp av 
de olika kommittéerna.  

Vi har haft totalt 219 deltagare på 23 kursdagar. 32 av 
distriktets 34 föreningar har deltagit i aktiviteterna.  

För att hålla nere utbildningskostnaderna har vi utnyttjat våra 
egna lokaler och egna för-troendevalda som utbildare.  

Även detta år har vi arrangerat en två-dagarskonferens för föreningarnas ordförande på 
Viskadalens folkhögskola. 23 föreningar deltog i denna konferens. 

Socialpolitiska kommittén 
Ulla-Britt Winkler (sammankallande)  PRO Stenungsund 
Leif Gabrielsson   PRO Smögen 
Yvonne Byberg   PRO Ytterby 
Thomas Jägebratt   PRO Sävedalen 
Ingrid Caspersson   PRO Tjörn 
Christiane Williamson   PRO Kaprifolen 
 
Kommittén har under året arbetat med det ökande antalet äldre, bland annat genom sin 
medverkan i RPR och LPR. Dessutom har informationsmöten hållits för KPR-ledamöter 
beträffande omorganisationen inom vården, den så kallade ”Skaraborgsmodellen” samt 
information om Drogrelaterade problem hos äldre.  

Under hösten har kommittén bjudit in alla äldre till föreläsning på 
Uddevalla museum under temat Hälsa och välmående på äldre dagar. 
Detta för att belysa fördelar och nackdelar med att bli äldre.  

Kommittén har också arbetat med planeringen av att skapa ett diskussionsunderlag för en 
sammankomst, under våren 2020, med alla distriktets ledamöter inom RPR och LPR samt en 
sammankomst för information och erfarenhetsutbyte för distriktets föreningars samtliga KPR-
ledamöter på Uddevallas museum under hösten 2020.  

Kommittén för resor och kultur 
Bill Johansson sammankallande  PRO Lindome  
Ingegerd Helén   PRO Mölnlycke 
Bo Karlsson    PRO Strömstad 
Maj-Lis Jurcic   PRO Smögen 
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Kommittén har inte haft egna möten direkt. Tre av kommitténs 
medlemmar sitter i styrelsen, så det har blivit inofficiella möten 
vid styrelsemötena. Dock har en i kommittén blivit hängande 
utanför, vilket beklagas. 
 
En kurs på våren med deltagande av Ola Wirtberg, som 
kulturföredragare, har det varit. 

 
Friskvårdskommittén 
Frank Olsson (sammankallande)                    PRO Lysekil 
Thomas Jägebratt   PRO Sävedalen 
Estrid Nilsson   PRO Tjörn 
 
Friskvårdskommittén har under året haft fyra möten.  

Seriespel i Boule har genomförts i Uddevalla och vanns av Kaprifolen 1. Kval till riksfinalen 
vanns av Lindome med 13-7 mot Kaprifolen 1. I riksfinalen, som hölls på Gysinge, blev 
Lindome 5:a.  

Vi har också spelat en kvaltävling i golf. Den hölls på Lysekils Holma Golfbana. De två bästa 
herrarna och de två bästa damerna fick åka till riksfinalen i Sunne den 5-6 september. Laget 
slutade på 6:e plats. En i laget vann herrklassen över 75 år.  

Vi har också försökt att få igång en mattcurlingturnering, men har inte lyckats ordna lokal för 
detta.  

Den 18 september hade vi en friskvårdsdag i Uddevalla där 
närpolisen medverkade. Vi hade också demonstration av 
hjärtstartare och lite sittgympa.  

Vi deltog också i en inspirationsdag om PRO Hälsosam på IOGT-NTO-gården i Stockholm. 

Trafik- och säkerhetskommittén 
Åke Nygren (sammankallande)  PRO Tanum 
Thore Hanson   PRO Lindome 
Kjell Nordengård   PRO Uddevalla-Ljungskile 
 
Den 13 november genomfördes en kurs för 20 trafikansvariga i föreningarna. Tore Hanson, 
PRO Lindome, var kursledare. Innehållet i kursen var bland annat trafiknyheter och repetition 
på vägmärken, trafikregler etcetera.  

Respektive föreningsrepresentant fick ett USB-minne med kursinnehållet med mera, som kan 
användas vid information i föreningarna. 

Medlemsråd/PRO kontakt 
Bill Johansson (sammankallande)  PRO Lindome 
Frank Olsson    PRO Lysekil 
 
Lena Augustsson avsade sig deltagande till årsmötet och Bill Johansson gick in som 
sammankallande.  
 
Kommittén har under året haft ett möte. 
  
Två kurser för medlemsråd har genomförts under året med lyckat resultat. Ett på våren och ett 
på hösten med deltagande av Lisen Garbach, från riks, som föreläste om medlemsrekrytering.  
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Distriktet har även varit representerat på Rabbalshede marknad i augusti.  
 
Konsumentkommittén 
Ingrid Duwe (sammankallande)  PRO Landvetter  
Bengt Eklund (försäkringsansvarig)  PRO Hermansby 
  
Verksamheten inom konsumentområdet har följt de uppgjorda planerna. Vi genomförde en 
konsumentkurs i mars. Huvudtemat var Svensk Handel. Vi fick besök av en representant från 
Svensk Handel som berättade om Svensk Handels verksamhetsområde. En kurs om våra 
försäkringar genomfördes under hösten. Tyvärr kom inte Patrik Fornedal från RO, som är 
sakkunnig inom försäkringsområdet. Det blev därför bara en halv dag där vi resonerade om 
våra försäkringar.  
 
Prisundersökningen genomfördes i november. Resultatet av undersökningen, som genomförs 
under en dag i hela landet, har vi inte fått ännu. Det är svårt att redovisa från våra egna 
undersökningar eftersom alla varor inte finns i alla butiker. Som vanligt ville alla butiker inte ha 
besök av oss medan andra hälsade oss välkomna. 
 
IKT – Information – kommunikation – teknik 
 
Använda IT  
 
Redaktionskommittén: 
Christer Ahlén (Sammankallande/webbmaster) PRO Stenungsund 
Kersti Nilsson   PRO Kungshamn 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund 
Ove Göransson   PRO Munkedal 
Staffan Johansson   PRO Kaprifolen 
Sven Helén    PRO Mölnlycke 
 
Information och opinionsbildning 
För att skapa bättre administrativa förutsättningar för det opinionsbildande uppgifterna har 
under året regigister upprättats för kontakter med medier, kommuner och politiska partier.  
Motsvarande register finns också för PRO:s företrädare i LPR, RPR och andra funktioner. 
  
Stödet till pensionärsorganisationerna och vårdgarantin har föranlett mediala initiativ under 
året från PRO-distriktets sida.  
 
Intern information – medlemsinformation  
En ny hemsida såg dagsljuset i början av 2019.  Den stora förändringen blev att på ett bättre 
sätt än tidigare återspegla föreningarnas verksamhet på PRO-distriktets hemsida.  Även om 
inflödet av bilder och tips på aktiviteter varierade under året är ändå helhetsintrycket positivt av 
de genomförda förändringarna. 
 

Bilagor till PRO-Pensionären utkom i juni respektive december 
månader, och har blivit nya redskap för direktinformation till med-
lemmarna. Inom PRO-distriktet har en särskild redaktionskommitté 
ansvarat för det här arbetet. 
 
Uppgiften att starta en Facebook-grupp i PRO-distriktets regi har 
inte påbörjats under 2019. 
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Utåtriktade aktiviteter 
PRO-distriktet deltog vid Rabbalshede marknad i augusti förra året.  Det har emellertid inte 
varit möjligt att uppnå ett bredare deltagande på olika marknader i Bohuslän.  
 
IT-Allmän      
Kersti Nilsson (sammankallande)  PRO Kungshamn 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund 
Kjell Lundhag   PRO Kungälv 
Göran Fohlin    PRO Härryda 
Ove Göransson   PRO Munkedal 
Berit Hedlin    PRO Stenungsund 

Under våren anordnades en utbildning för IT-cirkelledare för att ge dem bättre verktyg och 
metoder för att leda en IT-cirkel i föreningen. Vi hade även två Hjördiskurser under våren.  

Med tanke på att PRO helt skulle byta ut både medlemssystem och webbsystem våren 2020 
beslutade vi att avbryta alla utbildningar i Hjördis och webb med undantag för en kurs för 
hemsidesansvariga i Konsten att skriva kort samt en kurs där vi tog upp vilken information vi 
vill förmedla via våra hemsidor.  

Under hösten har vi haft ytterligare ett utbildningstillfälle för IT-cirkelledare. 

Valberedningen      
Thore Berntsson (sammankallande)  PRO Morlanda 
Sverre Palm    PRO Tanum 
Eva Berg    PRO Mölndal 
    
PRO-vetarna 
Ove Göransson (sammankallande)  PRO Munkedal 
Åke Nygren    PRO Tanum   
Frank Olsson   PRO Lysekil 
 
Omgång 2 för säsongen 2018/19 avverkades under tiden 14-28 
februari 2019 med fyra fyrlagsmatcher. Fyra semifinaler med 8 lag 
avgjordes under tiden 27 mars – 10 april. Således fyra lag i finalen 
den 25 april där PRO Kungshamn blev distriktsmästare därefter 
följde PRO Kungälv 2, PRO Morlanda 3 och PRO Mölnlycke.  

Till PRO-Vetarna säsongen 2019/20 hade endast 16 lag från 12 föreningar anmält sig. Det vill 
säga en minskning med nio lag och fem föreningar jämfört med föregående år.  

Nytt för året var att matcherna i första omgången säsong 2019/20 genomfördes samtidigt den 
7 november. Respektive hemmalag ordnade med matchfunktionärer.  

Första omgången genomfördes med fyra fyrlagsmatcher. Från varje match gick två lag vidare 
till andra omgången. Således blev det 8 lag vidare till andra omgången med 4 tvålagsmatcher 
som genomförs våren 2020.  

Antalet ämnen har varit 12 stycken med i regel två frågor per ämne och maxpoängen 24 
poäng.  

PRO-Vetaransvariga Åke Nygren PRO Tanum, Ulla Johansson PRO Uddevalla/Ljungskile 
(våren), Ove Göransson PRO Munkedal och Frank Olsson (hösten).  
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Trippelskrapet 
Lena Törnquist   Distriktsexpeditionen 
 

2019 blev ett fantastiskt år för Trippelskrapet i vårt distrikt och för hela PRO! 
Många föreningar har nu riktigt kommit igång med sin försäljning och även 
tagit till sig av tipset att ge lotter istället för blomma vid till exempel tack och 
uppvaktning. Att även ha lotter som vinst i andra lotterier är ett tips många 
anammat. Detta sammantaget gjorde att vi ökade vår försäljning i 
jämförelse med 2018 (vilket i och för sig var ett dåligt år - men det glömmer 
vi) med 49 %! Det innebär att vi ökade mest av alla distrikt i landet! Vi kan 
verkligen sträcka på oss och vara stolta. Också jämfört med 2017, som 
även det var ett bra år, ökade vi med 19 %. 

Trippelskrapet har som mål 2020 att det säljs minst två lotter per medlem. Totalt i PRO ökade 
vi 2019 från 1.67 lotter/medlem till 1,92, så vårt gemensamma mål för 2020 är inte långt borta. 
I Bohuslän kom vi upp i 1,4 lotter per medlem. Den förening i vårt distrikt som sålde bäst är 
PRO Hermansby med 4.98 lotter per medlem. Förutom PRO Hermansby så var det ytterligare 
sex föreningar som redan 2019 nådde två sålda lotter per medlem. Dessa är PRO Tanum 
(3,78), PRO Stala (3,67), PRO Smögen (3,17), PRO Lindome (2,2) PRO Öckerö-öarna (2,08) 
och PRO Munkedal (2,01).  

Det är fortfarande fyra föreningar i vårt distrikt som inte säljer Trippelskrapslotter, men vår 
förhoppning är att även de kommer inse vikten av försäljningen och vinsten med servicen att 
ha lotter hemma för vinstinlösen av prenumerationslotter, samt möjligheten att använda 
lotterna som gåvor vid tack och uppvaktningar. Att sälja lotter är en vinst främst för föreningen 
själv, men också för distriktets och riksorganisationens ekonomi, vilket i förlängningen kommer 
medlemmarna till del. Kort sagt: alla vinner!  

Sammanfattningsvis: Stort tack för en lysande insats 2019! 

Ekonomi 
Vi fortsätter konsolidera vår ekonomi. Årets överskott blev 40 987 kronor och ökade vårt egna 
kapital till 1 109 587 kronor. Se detaljer i resultat- och balansräkning på sidorna 19-21. 
 
En organisation som vår behöver ha minst cirka 700 000 kronor i eget kapital, lätt tillgängligt, 
hela tiden. Ifall något skulle hända, som stoppar våra intäkter, ska vi kunna avveckla ingångna 
avtal angående lokaler, utrustning och personal på ett värdigt sätt. 
 
På grund av minskat medlemsantal sjönk intäkterna med ca 25 000 kr, men ökad försäljning 
av Trippelskrapslotter gav oss ungefär motsvarande intäktsökning. 
 
En genomgång av alla avtal, har hjälpt oss minska de administrativa kostnaderna. 
Vi har investerat i en hörselslinga i distriktsexpeditionens utbildnings-/möteslokal i Uddevalla 
och direkt avskrivit investeringarna. Vi har kunnat stödja några föreningars utåtriktade arbete 
med små bidrag. Något ökade utbildningskostnader har parerats med motsvarande ökade 
intäkter.  
  
Personal  
På distriktsexpeditionen har vi en heltidsanställd kanslist som hela tiden utökar sina ansvars-
områden och sin kompetens. Hennes noggrannhet och ansvarstagande är avgörande för vår 
goda ekonomi.  I övrigt görs arbetsinsatserna av förtroendevalda med olika ansvarsområden 
och i de olika kommittéerna.   
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Slutord 
2019 har varit ett intensivt år för PRO Bohuslän, de beslut som fattats på årsmötet har genom-
gående verkställts.  

Vår satsning på att leva upp till målsättningen att öka vår närvaro i både press, radio och övrig 
media har lyckats, i dag syns och hörs våra inlägg, vilket medfört att en större benägenhet från 
den politiska ledningen att lyssna och förhoppningsvis åtgärda de fel som vi påpekar.  

Vi skall inte förglömma att vi är en stark opinionsmässig grupp, då vi utgör 25 % av valmans-
kåren. Det skall vi utnyttja så att våra krav på bättre ekonomi, vård, omsorg och trygga 
boenden genomförs.  

Styrelsen framför ett stort tack till Västra Götalands Regionen, ABF-distriktet och de övriga 
PRO-distrikten inom Västra Götaland, PRO:s Riksorganisations kansli och vår Folkhögskola 
för ett gott samarbete.  

Grunden för PRO Bohuslän är våra 34 föreningar, som med sina medlemmar bedriver ett 
gediget arbete med allt från cirklar i olika ämnen, till resor och andra aktiviteter. För detta 
arbete och engagemang vill distriktet rikta ett stort och varmt tack.  

Under året har vår kanslist Lena Törnquist utökat sitt arbetsområde. Genom sitt engagemang 
har hon lyckats öka vår försäljning av skraplotter, så att vi under året hade den största 
ökningen av sålda lotter inom PRO. Hon är den sammanhållande länken inom distriktet. Tack 
Lena för ditt engagemang.  

 

Uddevalla i oktober 2020  
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Resultaträkning 20190101--20191231

2019 2018 Not

Organisationens intäkter

Verksamhetsintäkter 1 508 977 1 507 080 1

Summa intäkter: 1 508 977 1 507 080

Organisationens kostnader

Verksamhetens kostnader 527 956 457 055 2

Övriga kostnader 414 351 500 294 3

Personalkostnader 465 571 457 150 4

Summa kostnader 1 407 878 1 414 499

Resultat före avskrivningar 101 099 92 581

Avskrivningar 60 037 38 036 5

Finansiella intäkter/kostnader

Ränteintäkter/-kostnader -75 6

Årets resultat 40 987 54 551

Balansräkning 20190101--20191231

Tillgångar

Inventarier 0 38 037

Kortfristiga fordringar 105 642 34 145 6

Kassa/bank 1 174 755 1 121 457 7

Summa kassa/bank 1 280 397 1 193 639

Skulder/Eget kapital

Kortfristiga skulder 46 916 47 317 8

Leverantörsskulder 55 292 36 435 9

PRO Partille - avräkningskonto 27 615 0

Eget kapital 1 109 587 1 055 335

Årets resultat 40 987 54 551

Summa skulder/eget kapital 1 280 397 1 193 639  
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Motion till årsmöte 2020 med PRO-distriktet i Bohuslän.  
 

Ändring till lagen om färdtjänst.  
 
Kärnan i lagen om färdtjänst (2010:1068) är att människor med nedsatt funktionsförmåga ska 
så långt som möjligt ha möjlighet till rörlighet, trygghet och valfrihet som övriga människor. 
Genom färdtjänsten berikas därför många människors liv – inte minst för många äldre. För den 
som uppfyller villkoren är färdtjänst av utomordentligt stor betydelse  
 
Lagen föreskriver ingen tidsgräns som villkor för färdtjänst. Kommunerna ansvarar för att 
tillämpa lagen. Praxis förefaller vara att med varaktigt nedsatt funktionsförmåga är minst sex 
månader en gräns för att motsvara lagen intentioner.  
 
En sex-månaders gräns är bra för den som har en styrkt långvarig funktionsnedsättning.  Det 
finns emellertid patienter inom hälso- och sjukvården som har allvarlig men kortvarig 
nedsättning av sin funktionsförmåga, och följaktligen inte omfattas av färdtjänst 
 
För dem som berörs leder detta ofrånkomligen till minskad rörelsefrihet, risker för ökad 
isolering och ensamhet och andra begräsningar i den dagliga liveföreningen. Detta är inte 
önskvärt utan det är snarare viktigt att berörda kan fungera i vardagslivet även när sådana 
situationer uppstår. 
  
Lagen om färdtjänst ger idag inte några sådana möjligheter Ett förtydligande borde därföre ske 
i lagstiftningen. Detta bör innebära att rätten till färdtjänst åtminstone skall prövas för dem med 
allvarligt nedsatt funktionsförmåga under viss tid även om det inte är långvarigt. Att en sådan 
prövning måste styrkas på ett vederhäftigt sätt, och kunna avgränsas i tid, antal resor o.d. Idag 
medger inte lagstiftningen inte ens en sådan prövning. Ytterst blir det förhållandena i varje 
enskild kommun som avgör om och hur villkoren uppfylls för att beviljas färdtjänst.  
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås årsmötet besluta 
 
att  arbeta för att lagen om färdtjänst ska medge prövning av rätten till färdtjänst för 

även dem ska styrka allvarlig och kortvarig nedsättning av funktionsförmåga.   
 
Stenungsund torsdagen den 6 februari 2020 
 
 
Christer Ahlen  Sylva Axelsson 
 
 
 

 

 
Distriktsstyrelsens svar på motionen 
 
Bohusläns PRO-distrikt beslutar att anta motionen som sin egen och föreslår att den skickas 
vidare till Riksorganisationen för vidare behandling. 
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2020    
 
Styrelsen för Bohusläns PRO-distrikt får härmed lämna berättelse över verksamheten  
under 2020. 
 
Styrelsen har bestått av  
 
Ordinarie 
Ordförande  Ove Göransson PRO Munkedal 
V ordförande   Ingrid Duwe  PRO Landvetter 
Kassör  Kerstin Granberg PRO Skogslyckan 
Sekreterare  Kjell Virhammar PRO Morlanda  
Studieorganisatör Jan-Erik Christensen PRO Stenungsund  
Ledamöter:  Leif Gabrielsson PRO Smögen     
  Ulla-Britt Winkler PRO Stenungsund 
  Bill Johansson PRO Lindome 
  Kersti Nilsson PRO Kungshamn 
 
Ersättare  Ingegerd Helén PRO Mölnlycke 
  Frank Olsson PRO Lysekil 
  Maj-Lis Jurcic PRO Smögen 
  Inger Eriksson PRO Morlanda 
 
   
Arbetsutskott Ove Göransson PRO Munkedal 
  Ingrid Duwe  PRO Landvetter 
  Kerstin Granberg PRO Skogslyckan  
   
 
Revisorer   
Ordinarie  Monica Andreasson PRO Skogslyckan 
  Åke Nygren  PRO Tanum 
 
Ersättare  Lars Magnusson PRO Tanum 
  Ulla Andersson PRO Tjörn 
 
Valberedning 
Sammankallande Thore Berntsson PRO Morlanda 
  Eva Berg  PRO Mölndal 
 
 
 
 
Distriktets representanter i andra organisationer: 
 
PROs Representantskap 
Ove Göransson   ordinarie 
Ingrid Duwe    ordinarie 
 
Leif Gabrielsson   ersätter Ove Göransson 
Christer Ahlén   ersätter Ove Göransson   
Ulla-Britt Winkler   ersätter Ingrid Duwe 
Kersti Nilsson   ersätter Ingrid Duwe 
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Ombud till ABF Västra Götaland 
Jan-Erik Christensen   ordinarie 
Kersti Nilsson   ersättare 
 
Västra Götalands styrelse 
Ove Göransson   ordinarie   
Leif Gabrielsson   ersättare 
 
RPR Regionens pensionärsråd 
Ove Göransson   ordinarie 
Leif Gabrielsson   ersättare 
Ulla-Britt Winkler   ersättare 
 
LPR Norra 
Hans Karlsson   PRO Strömstad  ordinarie 
Britta Ryberg                       PRO Brodalen  ersättare 
Vivianne Gustavsson   PRO Kungshamn  ordinarie 
Bert Claesson   PRO Munkedal  ersättare 
Marianne Jensen-Törnqvist                      PRO Skredsvik  ordinarie 
Marianne Svedberg   PRO Skredsvik  ersättare                      
 
LPR Västra    
Anita Tymberg   PRO Kungälv ordinarie 
Agnete Lundmark   PRO Tjörn  ersättare 
Christiane Williamson   PRO Tjörn  ordinarie 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund ersättare 
Ingierd Norder   PRO Kållered ordinarie 
Birgitta Berntsson   PRO Landvetter ersättare  
 
Medlemsantalet 
Distriktets medlemsantal vid årsskiftet är 11 094 medlemmar (huvudmedlemskap), vilket är en 
minskning med 757. 
 
Styrelsesammanträden 
Under verksamhetsåret har styrelsen haft sju protokollförda sammanträden. 
 
Arbetsutskottet har haft sju protokollförda sammanträden. 
 
Föreningar 
Distriktet hade 34 föreningar, vilka är stommen i distriktet. Distriktet måste därför värna och 
sköta kontakterna på ett sätt som upplevs positivt från föreningarna sida. 
 
Samorganisationer  
HÄRRYDA med föreningarna Härryda, Landvetter, Mölnlycke, Björketorp 
LYSEKIL med föreningarna Brastad, Brodalen, Lysekil, Skaftö 
SOTENÄS med föreningarna Smögen, Bohus-Malmön, Hunnebostrand, Kungshamn 
 
Samrådsgrupper 
KUNGÄLV med föreningarna Hermansby, Kungälv, Ytterby 
MÖLNDAL med föreningarna Kållered, Lindome, Mölndal 
ORUST med föreningarna Henån, Morlanda, Stala 
TANUM med föreningarna Hamburgsund/Fjällbacka, Tanum 
TJÖRN med föreningarna Kaprifolen och Tjörn 
UDDEVALLA med föreningarna Forshälla, Skredsvik, Skogslyckan, Uddevalla/Ljungskile 
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Ensamföreningar (kommuner med endast en förening) 
MUNKEDAL 
STENUNGSUND  
STRÖMSTAD 
SÄVEDALEN (PARTILLE KOMMUN) 
ÖCKERÖ-ÖARNA 
 
Distriktsmöten  
 
Årsmötet  
Inget har varit som vanligt 2020. På grund av restriktioner beroende på covidpandemin har 
inget årsmöte kunnat hållas. Alla förberedelser var gjorda för att kunna hålla årsmötet på 
Ljungskile Folkhögskola under hösten. Folkhälsomyndigheten var beredd att släppa på 
restriktionerna, när det som kallas andra vågens smitta drabbade oss. Detta omöjliggjorde ett 
fysiskt möte. Därför flyttades årsmötet för distriktet fram till våren 2021.  
 
Höstmötet  
Av samma orsak som det inställda årsmötet, var vi tvungna att ställa in höstmötet.  
 
Bilden av PRO  
Då fysiska möten inte varit möjligt under året, har vi försökt att öka vårt deltagande på sociala 
medier, insändare i press och radio. Trots alla svårigheter har vi lyckats att behålla vårt 
anseende som en av de främsta förespråkare för äldrefrågorna i samhället. Den undersökning 
som PRO riks utför med jämna mellanrum, visar att PRO behåller ställningen som den 
trovärdigaste organisationen i dessa frågor. 
 
 
BESKRIVNING AV VERKSAMHETEN 
 
Regionala pensionärsrådet RPR 
I det regionala pensionärsrådet har PRO Bohuslän representerats av Ove Göransson 
ordinarie ledamot och Leif Gabrielsson ersättare. 
 
På grund av den rådande pandemin har även RPR drabbats mötesmässigt, under 2020 har 
det hållits 3 RPR möten via Webex en tjänst som regionen använder.  
 
Frågor som varit aktuella från PRO s sida är rehabverksamhet för covid patienter inom Västra 
Götalands Regionen, det finns bara två specialkliniker för detta, en i Stockholm och en i 
Skåne. Uppehållsutrymmen för medföljande/chaufförer vid vårdinrättningarna, löpande 
vaccinationsinformation. Pris för sjukresor. 
 
Lokala pensionärsrådet LPR 
Regionen har fem hälso- och sjukvårdsnämnder, av dessa fem berörs vi av två. Västra och 
Norra Hälso- och sjukvårdsnämnderna. 
 
Här har under året varit samma problem som för RPR. Enstaka mötet via nätet har 
förekommit, men tyvärr ingen regelbundenhet, där har Norra inte haft ett enda möte. 
 
Samverkan mellan PRO-distrikten 
Samarbetet har under året blivit lidande pga. pandemin. Vår tanke från 2019 om regelbundna 
träffar för att driva gemensamma frågor, får vila tills situationen tillåter. Det samarbete som 
under året har förekommit har skett via förmöten vi har i samband med RPR möten, där har vi 
kommit överens om vilka frågor vi skall driva när vi träffar regionstyrelsen. 
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PRO Folkhögskola 
Kursverksamheten vid Gysinge har i princip varit nedlagd under 2020. När omfattningen av 
pandemin blev uppenbar, inriktade sig Folkhögskolan på digitala kurser. Något som bedrivits i 
så stor omfattning som varit möjlig. När det gäller Gysinge AB, bolaget som äger byggnaderna 
har det varit ett stort avbräck ekonomiskt. Det medförde att man under hösten var PRO riks 
tvungen att ge ett aktietillskott på två millioner, för att bolaget skulle klara sig. 
 
Studiekommittén    
Jan-Erik Christensen (sammankallande)          PRO Stenungsund  
Kersti Nilsson   PRO Kungshamn 
Lis-Britt Berring   PRO Kungshamn 
 
Det här året har inte varit likt något annat år. Vi började året med att ha ett antal fysiska kurser 
i lokalen i Uddevalla med kurser som Tillsammans mot ensamhet, Det nya medlemssystemet 
Harald och kurs för LPR och RPR men tvingades ställa in en konsumentkurs och en resekurs 
på grund av Pandemin. Efter det så blev det digitala kurser resten av året i Teams. Kurserna 
som genomfördes av It-kommittén var Harald och hemsideskurser.  
 
Förhoppningsvis så kommer vi under 2021 igång med fysiska kurser igen men det vet vi i 
nuläget inget om.  
 
Socialpolitiska kommittén 
Ulla-Britt Winkler (sammankallande)  PRO Stenungsund 
Leif Gabrielsson   PRO Smögen 
Yvonne Byberg   PRO Ytterby 
Thomas Jägebratt   PRO Sävedalen 
Christiane Williamson   PRO Kaprifolen 
 
Kommittén har under 2020 haft 5 sammankomster för bl.a. planering och genomförande av 
informations- och diskussionsaktiviteter för distriktets pensionärsrådenledamöter i RPR, LPR 
och KPR. Detta för att dessa, i sitt arbete inom råden, på bästa möjliga sätt skall kunna 
tillvarata medlemmarnas intressen. Tyvärr har vi tvingats ställa in höstens planerade aktiviteter 
 
Kommittén för resor och kultur 
Bill Johansson (sammankallande)  PRO Lindome  
Ingegerd Helén   PRO Mölnlycke 
Bo Karlsson    PRO Strömstad 
Maj-Lis Jurcic   PRO Smögen 
 
Resekommittén har haft ett par möten fysiskt efter distriktsstyrelsemötena. Då har Bo från 
Strömstad fallit bort, eftersom de andra är med i styrelsen. Beklagar detta. 
  
Kontentan är att vi hade planerat en resekurs på våren fysiskt och när Covid hälsade på fick 
jag ringa återbud till fyra anmälda. Allt lades ner gällande resor sedan. 
 
Friskvårdskommittén 
Frank Olsson (sammankallande)                    PRO Lysekil 
Thomas Jägebratt   PRO Sävedalen 
Estrid Nilsson   PRO Tjörn 
 
Året har helt dominerats av coronaepidemin så därför har vi inte kunnat ha någon verksamhet. 
All verksamhet från riks har också uppskjutits. 
 
Vi hoppas nu att nästa år skall vi bli vaccinerade så vi kan börja igen. 
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Trafik- och säkerhetskommittén 
Åke Nygren (sammankallande)  PRO Tanum 
Thore Hanson   PRO Lindome 
Kjell Nordengård   PRO Uddevalla-Ljungskile 
 
Trafikkommittén har inte haft någon aktivitet under 2020. 
 
Medlemsråd/PRO kontakt 
Bill Johansson (sammankallande)  PRO Lindome 
Frank Olsson    PRO Lysekil 
 
Medlemsrådskommittén har inte haft några möten under 2020. 
  
Det var planerat en kurs emot ensamhet, men den gick om intet. Kommittén bedömde möjlig-
heten att göra den digitalt, men kunskapen fanns inte hos oss då. 
 
Konsumentkommittén 
Ingrid Duwe (sammankallande)  PRO Landvetter  
Bengt Eklund (försäkringsansvarig)  PRO Hermansby 
 
Årets kurs i konsumentkommittén var planerad att genomföras, men på grund av pandemin 
kunde den inte genomföras. Vi hoppas att den kan genomföras under hösten 2021.  
 
En ny försäkringsansvarig, Agnete Lundmark från PRO Tjörn, har utsetts efter Bengt Eklund. 
 
IKT – Information – kommunikation – teknik 
 
Information och opinionsbildning 
Denna punkt har i rådande situation blivit alltmer viktig. Under året har vi fått ett antal artiklar 
och insändare publicerat i våra media, vi fick med en nyårshälsning från PRO Bohuslän i 
Radio Väst. Det är av yttersta vikt att vi deltar i den samhälleliga debatten, så att våra 
medlemmar får en inblick i våra ställningstaganden i viktiga frågor. 
 
Intern information – medlemsinformation  
Medlemsinformationen har under året i första hand skett via mejl till föreningarna, som sedan 
vidarebefordrat informationen till medlemmarna. Det har även skickats ut ordförandebrev med 
information om PRO:s verksamheter på riksnivå. En informationskälla som fått större genom-
slag under 2020 är distriktets hemsida, där aktuell information lämnas regelbundet. 
 
IT-Allmän      
Kersti Nilsson (sammankallande)  PRO Kungshamn 
Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungsund 
Kjell Lundhag   PRO Kungälv 
Göran Fohlin    PRO Härryda 
Ove Göransson   PRO Munkedal 

Under våren 2020 bytte PRO två av sina datasystem. Medlemssystemet Hjördis byttes mot 
det nya Harald och det gamla hemsidessystemet Episerver byttes mot Sitevision. Då båda 
dessa system berör både föreningar och distrikt förelåg ett stort utbildningsbehov.  

Tre personer från PRO Bohuslän utbildades i de nya systemen under vecka 7 på Gysinge. 
Från och med hösten är vi två utbildare. I Bohuslän började vi med två informationstillfällen för 
föreningarna och därefter startade vi utbildningar i medlemssystemet Harald för föreningarnas 
medlemsansvariga. Vi hann avverka fyra utbildningstillfällen i vår utbildningslokal i Uddevalla 
innan pandemin slog till.  
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Efter några veckor kunde vi fortsätta Haraldutbildningarna, denna gång digitalt via Teams. 
Många var inte vana vid digitala möten och alla hade inte heller de tekniska förutsättningarna. 
Detta medförde att vi, inför varje utbildningstillfälle, hade enskild genomgång med varje kurs-
deltagare för att säkerställa att de kunde koppla upp sig till Teams och därmed delta i 
utbildningen. De som inte hade de tekniska förutsättningarna fick individuell utbildning via 
telefon.  

Förutom de fyra fysiska utbildningstillfällena genomförde vi tio digitala utbildningar samt ett 
stort antal individuella utbildningar, både per telefon och via Teams.  

Hemsidesutbildningen har enbart bedrivits digitalt. Vi startade i slutet av maj och hade fyra 
utbildningstillfällen före sommaren. Under hösten har vi haft sex ordinarie utbildningstillfällen 
och ett antal enskilda utbildningar via Teams.  

Från utbildarnas sida vill vi framhålla att vi upplevt utbildningarna mycket positivt. Vi har lärt 
känna så många trevliga människor och vi är imponerade över alla som varit så positiva till att 
närma sig den nya digitala världen.  

Valberedningen      
Thore Berntsson (sammankallande)  PRO Morlanda 
Eva Berg    PRO Mölndal 
 
En aktiv och kompetent distriktsstyrelse är värdefull för distriktets arbete.  
 
Valberednings mål är att nominera kandidater som speglar medlemsstrukturen, och en god 
förankring i distriktet, som har stor kompetens och om möjligt en bra fördelning i distriktet. Vårt 
sonderingsarbete pågår hela året när vi deltar i distriktets verksamheter. Vi sätter stort värde 
på de nomineringar som våra föreningar bidrar med. 
    
PRO-vetarna 
Ove Göransson (sammankallande)  PRO Munkedal 
Åke Nygren    PRO Tanum   
Frank Olsson   PRO Lysekil 
 
2020 har det varit omöjligt att genomföra några tävlingar, hela upplägget med frågor och 
organisationen är färdig. När restriktionerna släpper och verksamheten kan återgå till normal 
verksamhet återkommer vi att återuppta frågesporten. 
 
Trippelskrapet 
Lena Törnquist   Distriktsexpeditionen 
 
2019 ökade vi vår försäljning med 49 %, 2020 minskade vi den med 48 %. Ja, 2020 blev ett 
annorlunda år. Trots detta är det flera föreningar som har sålt bra med lotter. Att alltid ha lotter 
med vid alla möten är viktigt. I en paus under promenaden eller vid boulebanan är det ett bra 
tillfälle att skrapa en lott och kanske vinna en liten summa att förgylla tillvaron med! Om inte, 
så har det gett upphov till en stunds spänning. 

Det är fortfarande fyra föreningar i vårt distrikt som inte säljer Trippelskrapslotter, men vår 
förhoppning är att även de kommer inse vikten av försäljningen och vinsten med servicen att 
ha lotter hemma för vinstinlösen av prenumerationslotter, samt möjligheten att använda 
lotterna som gåvor vid tack och uppvaktningar. Att sälja lotter är en vinst främst för föreningen 
själv, men också för distriktets och riksorganisationens ekonomi, vilket i förlängningen kommer 
medlemmarna till del. Kort sagt: alla vinner!  

Sammanfattningsvis: Stort tack för era insatser 2020 och så tar vi nya tag 2021! 
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Ekonomi 
Årets överskott blev 254 908 kronor och ökade vårt egna kapital till 1 150 574 kronor. 

Se detaljer i Resultat- och Balansräkning, samt noter på sidorna 27 - 29. 

Personal  
På distriktsexpeditionen har vi en heltidsanställd administratör, Lena Törnquist, som hela tiden 
utökar sina ansvarsområden och sin kompetens. Hennes noggrannhet och ansvarstagande är 
avgörande för vår goda ekonomi. I övrigt görs arbetsinsatserna av förtroendevalda med olika 
ansvarsområden och i de olika kommittéerna.   
 
Slutord 
2020 har varit ett år som inneburit stora svårigheter för PRO Bohuslän. Covidpandemin har 
lamslagit i det närmaste all distrikts- och föreningsverksamhet.  
 
På distriktsnivå har vi hållit AU- och styrelsemöten med mötesprogrammet Teams. Dessvärre 
har kontakten med föreningarna blivit lidande, då inte alla har haft möjlighet att koppla upp sig.  
 
Ett nytt medlems- och hemsidesprogram har införts. Harald är namnet på medlemssystemet, 
hemsidesprogrammet har inget namn.  
 
Tack vare vår IT-grupp Kersti och Gun har utbildningarna inom Harald och hemsida kunnat 
genomföras i ett tidigt skede, vilket har medfört att våra föreningar kunnat arbeta med 
medlemsvård och uppdaterade hemsidor.  
 
Vår administratör Lena Törnquist har under hela året arbetat från expeditionen på Kålgårds-
bergsgatan. Detta har gjort att vi kontinuerligt varit uppdaterade med aktuella händelser, vilket 
varit till stor hjälp för oss i styrelsen. Stort tack Lena. 
 
 
Uddevalla i april 2021 
 
 
 
 
 
Ove Göransson Ingrid Duwe  Kerstin Granberg 
 
 
 
 
 
Kjell Virhammar Jan-Erik Christensen Leif Gabrielsson 
 
 
 
 
 
 
Ulla-Britt Winkler Bill Johansson Kersti Nilsson 
 
 
Verksamhetsberättelsen antagen vid distriktsstyrelsens sammanträde den 22 april 2021 - § 8. 
Original med underskrifter kommer att finnas för arkivering på distriktsexpeditionen.  
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Resultaträkning 20200101--20201231

2020 2019 Not

Organisationens intäkter

Verksamhetsintäkter 1 294 120 1 508 977 1

Summa intäkter: 1 294 120 1 508 977

Organisationens kostnader

Verksamhetens kostnader 133 851 527 956 2

Övriga kostnader 385 084 414 351 3

Personalkostnader 520 277 465 571 4

Summa kostnader 1 039 212 1 407 878

Resultat före avskrivningar 254 908 101 099

Avskrivningar 0 60 037 5

Finansiella intäkter/kostnader

Ränteintäkter/-kostnader 0 -75

Årets resultat 254 908 40 987

Balansräkning 20200101--20201231

Tillgångar

Inventarier 0 0

Kortfristiga fordringar 81 842 105 642 6

Kassa/bank 1 435 574 1 174 755 7

Summa kassa/bank 1 517 416 1 280 397

Skulder/Eget kapital

Kortfristiga skulder 43 344 46 916 8

Leverantörsskulder 57 731 55 292 9

PRO Partille - avräkningskonto 0 27 615

Föreningsstöd 24 357

PRO Uddevalla-Ljungskile avräkning -13 498

Eget kapital 1 150 574 1 109 587

Årets resultat 254 908 40 987

Summa skulder/eget kapital 1 517 416 1 280 397  
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Valberedningens förslag 

 
Presidium  
Ordförande   
 
Sekreterare  Kjell Virhammar  PRO Morlanda  

Ulla-Britt Winkler  PRO Stenungssund  
 
Protokolljusterare och rösträknare utses på mötet  
 

Val till styrelse     Nominerad av:  

Ordförande  Ove Göransson PRO Munkedal (omval)  Valberedningen  
Sekreterare  Ann-Christine Friberg  PRO Stenungssund (nyval)  Valberedningen  
Ledamot  Ingrid Duwe   PRO Landvetter (omval)  Valberedningen  
Ledamot  Kersti Nilsson   PRO Kungshamn (omval) PRO Kungshamn  
 
Valda 2020  
Kassör  Kerstin Granberg  PRO Skogslyckan  
Studieorg.  Jan-Erik Christensen  PRO Stenungssund  
Ledamot  Leif Gabrielsson  PRO Smögen  
Ledamot  Ulla-Britt Winkler  PRO Stenungssund  
Ledamot  Bill Johansson  PRO Lindome  
 
Ersättare 1 år  

Frank Olsson   PRO Lysekil (omval) Valberedningen  
Maj-Liz Jurcic   PRO Smögen (omval) Valberedningen  
Inger Eriksson  PRO Morlanda (omval)  PRO Landvetter,  
    Valberedningen  
Gun Dahl   PRO Lysekil (nyval)  Lysekil  
Britt-Marie Nordin  PRO Landvetter (nyval)  Landvetter  
Kent Nilde   PRO Hermansby (nyval)  PRO Hermansby  
 

Revisorer  
Stig Olof Noord 2 år  PRO Skredsvik (nyval)  Valberedningen  

Vald 2020  
Monica Andreasson 2 år  PRO Skogslyckan  
 

Ersättare  Olan Jakobsson 1 år  PRO Forshälla (nyval)  Valberedningen  
Ingrid Carlund 1 år  PRO Morlanda (nyval) Valberedningen  
 

 
Val till PROs representantskap  
Ordinarie 1 år 

Ove Göransson   PRO Munkedal  
Ingrid Duwe    PRO Landvetter  

Ersättare 1 år  
För Ove Göransson   Leif Gabrielsson PRO Smögen 

Bill Johansson  PRO Lindome  
För Ingrid Duwe  Ulla-Britt Winkler   PRO Stenungssund  

Kersti Nilsson   PRO Kungshamn  

 
Västra Götalands styrelse  
Ordinarie 1 år   Ove Göransson  PRO Munkedal  
Ersättare 1 år   Leif Gabrielsson  PRO Smögen  
 

Ombud till ABF Region Västra Götaland  
Ordinarie 1 år   Jan-Erik Christensen   PRO Stenungssund  
Ersättare 1 år   Kersti Nilsson   PRO Kungshamn  
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Verksamhetsplan för 2021 

 
Bilden av PRO  
Vi skall finnas med och synas i sammanhang där människor samlas runt om i Bohuslän till 
exempel vid marknader, festivaler och övriga passande arrangemang. Naturligtvis är de 
insatser med den inriktningen som genomförs i föreningarna viktigast och distriktets insatser 
skall vara ett komplement till dessa.  
 

Intressefrågor  
PRO kan genom sitt arbete i regionens pensionärsråd RPR och i kommunernas pensionärsråd 
KPR, påverka och driva våra aktuella intressepolitiska frågor.  
 
Inflytande och resultat kan vi få genom att bedriva en seriös och kunnig dialog, där vi visar på 
verkligheten för oss äldre.  
 
Pensionärsorganisationernas ledamöter skall ha rätt till samma utbildning som den regionen 
och kommunerna ordnar för politiskt valda ledamöterna.  
 
Arvode skall även betalas ut till pensionärsorganisationernas ledamöter och ersättare i KPR 
gäller även LPR. Under året skall det ordnas en kurs som klargör vilka frågor som hör hemma 
hos KPR och vilka som härrör till LPR. Vid detta tillfälle skall även frågor som visar att vi driver 
och har en gemensam hållning i frågor som för oss pensionärer är viktiga. PRO Bohuslän står 
fast vid kravet att pensionärsråden skall lagfästas.  
 

Organisationsfrågor  
Vi skall under 2021 fortsätta med att utge det lokala nyhetsbladet som skickas med tidningen 
PROPensionären.  
 
All kommunikation i form av inbjudningar, kalendarium, kurser och konferenser sänds ut via e-
post till samorganisationernas och föreningarnas e-post.  
 
Under 2021 skall vi implementera den nya organisationen kallad Bohusmodellen.  
 

Föreningsutveckling/ studier  
Inom PRO är studier en prioriterad verksamhet. Under 2021 skall vi för att stödja nyvalda 
styrelseledamöter i föreningar/ samorganisationer arrangera utbildningsdagar för de olika 
styrelsefunktionerna. Men även skapa utbildningar i olika ämnen som är aktuella. Vi skall även 
måna om ett gott samarbete med ABF och räkna dem som vårt studieförbund.  
 

Medlemsvård, medlemsvärvning och verksamhetsutveckling  
Med en aktiv medlemsrekrytering och en lyhördhet till nya medlemmar kan vi växa och öka 
vårt medlemsantal.  
 
Föreningarnas kontaktombud har en viktig uppgift att fylla avseende medlemsvårdsarbetet.  
Genom ett ökat arbete med utåtriktade aktiviteter, skall vi nå nya medlemmar och få befintliga 
medlemmar att sprida positiva budskap om PRO.  
 

IT verksamheter  
PRO Bohusläns IT grupp skall under 2021 leda arbetet med att fortlöpande utbilda 
föreningarnas webbansvariga och medlemsansvariga i att sköta och uppdatera föreningarnas 
hemsidor, för de medlemsansvariga avser detta system Harald. För bägge grupperna 
anordnas en kurs i datasäkerhet. Då vi i dagsläget inte vet vad Corona får för effekter på vår 
verksamhet under 2021, blir det IT gruppen som ansvarar för en utbildning i möten via länk.  
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Trippelskrapslotteriet  
PRO Bohuslän strävar efter att samtliga våra föreningar skall sälja lotter, den del som tillfaller 
föreningar och distrikt är ett välkommet tillskott till ekonomin. Vid årsmötet 2021 kommer 
föreningarna som sålt bra enligt en bestämd ordning att belönas av distriktet.  
 

Trafik/ Säkerhet/ Försäkringar  
Under 2021 kommer distriktet att arrangera ett kurstillfälle med fokus på trafik, 
vardagssäkerhet och om PRO försäkringar. Till denna kurs kommer vi att bjuda in 
representanter från olika samhällsfunktioner och myndigheter. Detta för att kunna förbereda 
oss inför kriser samt förbygga olyckor i vardagen.  
 

Konsumentfrågor 
Under 2021 inriktar vi oss på att kämpa för ett behållande av kontanthantering. Årets 
Konsumentkurs en konferens om internet handel och hantering av Bank ID och Mobilt Bank ID 
arrangeras. Vi kommer även att deltaga i PRO:s årliga prisundersökning.  
 

Friskvård  
PRO Bohuslän kommer under 2021 att stödja föreningarna i att utveckla sina frisk-
vårdsverksamheter. Under året kommer vi även att genomföra frågetävlingen PRO- Vetarna.  
 

Kultur  
Enligt kongressbeslut 2018 skall alla konceptföreningar ligga direkt under distriktet. Därför 
kommer vi att ordna minst ett arrangemang i samarbete med någon eller några av våra 
föreningar, där kulturen genomsyrar aktiviteten. Det kan vara i form av inbjuden artist, en resa 
till någon scen. Detta för att locka medlemmar att komma och träffa människor i nya miljöer.  
 

Resor 
I resekommittén avvaktar vi folkhälsomyndighetens rekommendationer om antal personer på 
resa. Idag är det 50 personer om man kan garantera avstånd och det är svårt i en buss. Även 
att gå av och på, utan att komma nära. 
 
När restriktionerna släpper kommer vi att lägga ut resor på nätet och till reseansvariga i 
föreningarna. Vi i distriktet är medvetna om att det finns ett behov av att träffas och umgås på 
en resa med andra trevliga människor. Väl mött senare. 
Bill Johansson  
Resekommittén 
 

Kontaktkommittén 
Kontaktkommittén kommer att gå ut med kurser i ensamhet och utbildning för kontakt-
kommittéer och med nya värvarstrategier, när vi kan eller får träffas fler personer på en gång. 
Som det är nu så vill en hel del inte träffas i lokal alls och då skall vi inte vara påträngande. Vi 
från distriktet återkommer när vi kan ses lite riskfriare. 
Bill Johansson 
Kontaktkommittén 
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BOHUSLÄN 
 

Kålgårdsbergsgatan 2 
451 30  UDDEVALLA 

Tel. 0522-121 80 
 

E-post: info@bohuslan.pro.se 
Hemsida: www.pro.se/bohuslan 
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